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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor hozzák nyilvánosságra a csak villamos energiát 
használó háztartásokat segítő intézkedéseket?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A Fidesz-kormány képviselői 2022. július 13-án bejelentették, hogy a rezsicsökkentés - az Orbán-
kormány korábbi ígéreteivel és állításaival szemben - a 2013-ban bevezetett formájában megszűnik.

A Fidesz-kormány  intézkedése  nyomán  2022.  augusztus  1-jétől  a  kormány  által  meghatározott
átlagfogyasztás  feletti  rész  után  az  egyetemes  szolgáltatásra  jogosult  áram-  illetve
földgázfogyasztóknak úgynevezett  lakossági  piaci  árat  kell  fizetnie,  amely áram esetében dupla
árat, földgáz esetében több mint hétszeres árat jelent.

A bejelentett áram- és gázáremelés váratlanul érte a lakosságot. Hiszen Orbán Viktor még 2022.
július 7-én is arról beszélt, a rezsicsökkentést mindenképpen megvédik, áprilisban még azt mondták
a  miniszterek,  hogy  „a  magyar  gazdaság  erősebb  és  ellenállóbb,  mint  korábban”,  tavaly
októberben pedig Szijjártó Péter jelentette be az 15 évre kötött orosz gázvásárlási megállapodással
kapcsolatban,  hogy  „Megteremtettük  annak  lehetőségét,  hogy  a  világpiaci  ármozgásoktól
függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne növekedjen”.

Az ennek ellenére bevezetett  brutális  áram- és  gázáremelés  rengeteg családot,  vállalkozást  állít
szinte megoldhatatlan helyzet elé, teljesen természetes módon rengeteg kérdés merült fel, amelyeket
a Kormánynak meg kell tudnia válaszolni.

 

Hazai választópolgár arról tájékoztatott, hogy bár kis lakásban él, de alacsony jövedelme miatt a
kormány által  bevezetett  brutális lakossági áram- és gázáremelés mégis jelentősen érinti.  Míg a



 
gázfűtéssel  rendelkezők esetében  előfordulhat,  hogy rezsiköltségeik  változatlanok maradnak,  az
árammal fűtőknek erre esélyük sincs. Az átlagfogyasztás szintjét ugyanis számukra ugyanannyiban
határozták  meg,  mint  azokét,  akik  gázzal,  fával  vagy  egyéb  más  módon  fűtenek.  Abban  a
társasházban azonban,  ahol  lakik egyáltalán nincs  gáz,  így minden energiafogyasztását  áramból
fedezi. Rezsije az őszi, tavaszi hónapokban 9000-16000 forinttal, téli hónapokban, 28000 forinttal
fog emelkedni, pedig a téli villanyszámlája már eddig is 25000 forintra rúgott. A villanyszámlához
természetesen közös költség és vízdíj is társul, mely így összesen már több mint a felét emészti fel
az alacsony havi jövedelmének.

 

Dömötör  Csaba,  a Miniszterelnöki  Kabinetiroda parlamenti  államtitkára éppen a hasonló esetek
kapcsán a Kossuth rádió július 17-én sugárzott, Vasárnapi újság című műsorában úgy fogalmazott,
hogy még dolgoznak a szakemberek az új rezsivédelmi szabályok részletein, de külön foglalkoznak
azok helyzetével, akik csak áramot fogyasztanak, gázt pedig egyáltalán nem, vagy csak nagyon
keveset használnak, amit Németh Szilárd, rezsibiztos is megerősített.

 

Már a sokadik levelet kapom ebben a témában, egyértelműnek tűnik, hogy ez a probléma számos
magyar családot érint. A közelgő fűtési szezonra tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Miért nem nyújtanak segítséget a csak villamos energiát használó háztartásoknak a rezsiköltségek
fedezésében?

2. Mikor hozzák nyilvánosságra a vonatkozó szabályozás részleteit?

 

Válaszáról az érdeklődő választópolgárt természetesen tájékoztatni fogom.
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